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Protokół nr IV.2019 
IV Sesji Rady Gminy Ręczno 

dnia 28 marca 2019 r. 
RG.0002.2.2019 

rozpoczęcie godz. 10:00 
zakończenie godz. 12:32 

              Miejsce obrad – sala „Wspólny Dom”  w Ręcznie  
         Obecni radni                                                                    
 

1. Betka Włodzimierz    
2. Dembowski Adam             
3. Felecka -Tręda Mariola    
4. Filocha Jan              
5. Flasz Ewa       
6. Konarski Zdzisław – uczestniczył w obradach od godz. 10:00 do 10:28  
7. Michalski Kazimierz             
8. Ociepa Jarosław             
9. Olszta Małgorzata    
10. Patura Jolanta     
11. Piętos Dominika     
12. Skrobek Marek     
13. Synderecka Agnieszka   
14. Świstak Robert     
15. Zawada Mirosław   

        
O godz. 10:00 Przewodniczący Mirosław Zawada otworzył IV Sesję Rady Gminy 

Ręczno, powitał radnych i w ich imieniu osoby zaproszone na obrady:  
Wójta Gminy Piotra Łysonia, Zastępcę Wójta Marcina Kusa, Sekretarz Marię 

Lesiakowską, Skarbnik Bożenę Jarosińską, Radną Powiatu Grażynę Lasek, Dyrektora 
Szkoły Podstawowej w Ręcznie Józefa Korpasa, Kierownik GOPS Elżbietę Krawczyk, 
Dyrektor GBP Małgorzatę Woźnica, inspektorów: Zofię Karlińską, Kingę Chablewską 
i Dariusza Chablewskiego, starszego pracownika socjalnego GOPS Annę Majchrowską, 
przedstawiciela Izby Rolniczej Marka Kręglewskiego, przedstawicielkę Stowarzyszenia 
Rozwoju Gminy Ręczno Agatę Bielecką oraz sołtysów. 

Na podstawie listy obecności w obradach bierze udział 15 radnych, co stanowi 
kworum niezbędne do podejmowania prawomocnych uchwał. Listy obecności radnych, 
sołtysów i gości stanowią pisemne  załączniki do protokołu. 
 

Punkt 2 
Wnioski do proponowanego porządku obrad 

 

Nie zgłoszono wniosków do porządku obrad. Przewodniczący przedstawił porządek obrad, 
jak w zaproszeniu: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  
2. Wnioski do proponowanego porządku obrad. 
3. Wnioski do protokołu III sesji Rady Gminy Ręczno. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach między sesjami. 
5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami. 
6. Sprawozdanie z realizacji uchwały w sprawie programu współpracy Gminy Ręczno 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 
ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 
za rok 2018. 

7. Sprawozdanie z realizacji uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Wspierania Rodziny na lata 2016-2018. 
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8. Sprawozdanie z realizacji uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na 
lata 2016-2018. 

9. Sprawozdanie z realizacji uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Ochrony 
Zdrowia Psychicznego dla Gminy Ręczno na lata 2016-2018. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Ręczno na 2019 rok. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy 

roku 2020 środków finansowych stanowiących fundusz sołecki. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru członka Rady Społecznej Powiatowego Centrum 

Matki i Dziecka w Piotrkowie Trybunalskim. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Ręczno w 2019 roku.  
15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości – działki 

nr 1/5 położonej w obrębie ewidencyjnym Nowinki - Podole, gmina Ręczno. 
16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości – działki 

nr 1/3 położonej w obrębie ewidencyjnym Nowinki - Podole, gmina Ręczno. 
17. Podjęcie uchwały w sprawie planu sieci i granic obwodów publicznych szkół 

podstawowych prowadzonych przez Gminę  Ręczno. 
18. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie statutów sołectw Gminy Ręczno. 
19. Podjęcie uchwały w sprawie nadania Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Ręcznie. 
20. Sprawy różne. 
21. Zamknięcie sesji. 

 
Punkt 3 

Wnioski do protokołu III Sesji Rady Gminy Ręczno 
Radni nie zgłosili wniosków do protokołu III Sesji Rady Gminy Ręczno. 
 

Punkt 4 
Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach między sesjami 
Przewodniczący Mirosław Zawada przedstawił informacje o swoich działaniach między 
sesjami, informacja stanowi pisemny załącznik do protokołu. 
 

Punkt 5 
Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami 
Wójt Gminy Piotr Łysoń przedstawił sprawozdanie z ważniejszych działań, podejmowanych 
decyzji oraz wydanych zarządzeń w okresie miedzy sesjami - sprawozdanie stanowi 
pisemny załącznik do protokołu. 
 
O godzinie 10:28 salę obrad opuścił radny Zdzisław Konarski, od tego czasu rada gminy 
obraduje w 14-osobowym składzie. 
 

Punkt 6 
Sprawozdanie z realizacji uchwały w sprawie programu współpracy Gminy Ręczno 
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 
ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 
za rok 2018 
Inspektor ds. gospodarki przestrzennej Kinga Chablewska przedstawiła sprawozdanie za 
2018 rok z realizacji uchwały w sprawie programu współpracy Gminy Ręczno 
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy 
z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie – 
sprawozdanie stanowi pisemny załącznik do protokołu. 
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Punkt 7 
Sprawozdanie z realizacji uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Wspierania Rodziny na lata 2016-2018 
Kierownik GOPS Elżbieta Krawczyk przedstawiła sprawozdanie z realizacji uchwały 
w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2016-2018 
(sprawozdanie stanowi pisemny załącznik do protokołu). 
 

Punkt 8 
Sprawozdanie z realizacji uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na 
lata 2016-2018 
Starszy pracownik socjalny GOPS Anna Majchrowska przedstawiła sprawozdanie z realizacji 
uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 
oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2016-2018 (sprawozdanie stanowi pisemny 
załącznik do protokołu). 
 

Punkt 9 
Sprawozdanie z realizacji uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Ochrony 
Zdrowia Psychicznego dla Gminy Ręczno na lata 2016-2018 
Kierownik GOPS Elżbieta Krawczyk przedstawiła sprawozdanie z realizacji uchwały 
w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego dla Gminy Ręczno 
na lata 2016-2018 (sprawozdanie stanowi pisemny załącznik do protokołu). 
 

Punkt 10 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Ręczno na 2019 rok 

 

Skarbnik Bożena Jarosińska poinformowała, że radni otrzymali nowy projekt uchwały, 
w którym została uaktualniona podstawa prawna, zmiana dotyczy zmniejszenia budżetu po 
stronie dochodów i wydatków o kwotę 73,00 zł. Przedstawiony był na komisjach projekt, 
w którym dochody ogółem wynosiły 15 057 811,45 zł i wydatki 17 664 076,45 zł. Po zmianie 
dochody ogółem wynoszą 15 057 738,45 zł i wydatki 17 664 003,45 zł. Była to zmiana 
dotacji celowej wprowadzona zarządzeniem Wójta. 
 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Ręczno na 
2019 rok 
 

Wynik głosowania: obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1 
ZA - 14 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Piętos 
Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 
 

Uchwała Rady Gminy Ręczno w sprawie zmiany budżetu Gminy Ręczno na 2019 r. 
oznaczona została nr  IV.27.2019, uchwała stanowi pisemny załącznik do protokołu. 
 
[ W tym miejscu Przewodniczący ogłosił przerwę w obradach od godz. 11:12 do 11:30 ] 
 

Punkt 11 
Podjęcie uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy 
roku 2020 środków finansowych stanowiących fundusz sołecki 
 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie 
w budżecie gminy roku 2020 środków finansowych stanowiących fundusz sołecki 
 

Wynik głosowania: obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1 
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ZA - 14 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Piętos 
Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 
 

Uchwała nr IV.28.2019 Rady Gminy Ręczno z dnia 28 marca 2019 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 
 

Punkt 12 
Podjęcie uchwały w sprawie obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej 
 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej 
 

Wynik głosowania: obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1 
ZA - 14 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Piętos 
Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 
 

Uchwała nr IV.29.2019 Rady Gminy Ręczno z dnia 28 marca 2019 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 
 

Punkt 13 
Podjęcie uchwały w sprawie wyboru członka Rady Społecznej Powiatowego Centrum 
Matki i Dziecka w Piotrkowie Trybunalskim 
 

Radna Ewa Flasz zgłosiła kandydaturę Mirosława Zawady na członka Rady Społecznej. 
Radny Mirosław Zawada wyraził zgodę na kandydowanie. 
Innych kandydatów nie zgłoszono. 
 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie wyboru członka Rady Społecznej 
Powiatowego Centrum Matki i Dziecka w Piotrkowie Trybunalskim 
 

Wynik głosowania: obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1 
ZA - 14 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Piętos 
Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 
 

Uchwała nr IV.30.2019 Rady Gminy Ręczno z dnia 28 marca 2019 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. Członkiem Rady Społecznej Powiatowego Centrum Matki i Dziecka 
w Piotrkowie Trybunalskim na nową kadencję został Mirosław Zawada. 
 

Punkt 14 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Ręczno w 2019 roku 
 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 
Ręczno w 2019 roku 
 

Wynik głosowania: obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1 
ZA - 14 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Piętos 
Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 
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Uchwała nr IV.31.2019 Rady Gminy Ręczno z dnia 28 marca 2019 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 
 

Punkt 15  
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości – działki 
nr 1/5 położonej w obrębie ewidencyjnym Nowinki - Podole, gmina Ręczno 
 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 
nieruchomości – działki nr 1/5 położonej w obrębie ewidencyjnym Nowinki - Podole, gmina 
Ręczno 
 

Wynik głosowania: obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1 
ZA - 14 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Piętos 
Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 
Uchwała nr IV.32.2019 Rady Gminy Ręczno z dnia 28 marca 2019 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 
 

Punkt 16 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości – działki 
nr 1/3 położonej w obrębie ewidencyjnym Nowinki - Podole, gmina Ręczno 

 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 
nieruchomości – działki nr 1/3 położonej w obrębie ewidencyjnym Nowinki - Podole, gmina 
Ręczno 
 

Wynik głosowania: obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1 
ZA - 14 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Piętos 
Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 
 

Uchwała nr IV.33.2019 Rady Gminy Ręczno z dnia 28 marca 2019 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 
 

Punkt 17 
Podjęcie uchwały w sprawie planu sieci i granic obwodów publicznych szkół 
podstawowych prowadzonych przez Gminę  Ręczno 

 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie planu sieci i granic obwodów 
publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę  Ręczno 
 

Wynik głosowania: obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1 
ZA - 14 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Piętos 
Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 
 

Uchwała nr IV.34.2019 Rady Gminy Ręczno z dnia 28 marca 2019 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 

 
Punkt 18 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie statutów sołectw Gminy Ręczno 
 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie statutów sołectw 
Gminy Ręczno 
 



6 
 

Wynik głosowania: obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1 
ZA - 14 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Piętos 
Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 
 

Uchwała nr IV.35.2019 Rady Gminy Ręczno z dnia 28 marca 2019 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 
 

Punkt 19 
Podjęcie uchwały w sprawie nadania Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Ręcznie 
 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie nadania Statutu Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Ręcznie 
 

Wynik głosowania: obecni: 14 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 1 
ZA - 14 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Piętos 
Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 - 
 

Uchwała nr IV.36.2019 Rady Gminy Ręczno z dnia 28 marca 2019 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 
 

Punkt 20 
Sprawy różne 
 

Wiceprzewodnicząca Rady Jolanta Patura:  
1. Dotyczy sprawozdania pani kierownik GOPS – apel odnośnie zgłaszania się rodzin 

odnośnie „Karty Dużej Rodziny”, może należy zamieścić na stronie internetowej 
informację, że również rodziny mające już dorosłe dzieci mogą taką kartę otrzymać. 
Jakaś część społeczeństwa w tej kwestii po prostu nie jest uświadomiona. 

2. Czy są już przygotowywane plany wykorzystania obiektu sportowego w Ręcznie ? 
3. W związku z przygotowaniami do wykorzystania obiektu sportowego czy nawiązana 

została współpraca z LZS ?  
4. Wydaje mi się, że cały obiekt nie będzie oddany do użytku od razu, bo chyba główna 

płyta do tego się jeszcze nie nadaje ? W związku z tym dobrze byłoby poinformować 
społeczeństwo, że oddajemy do użytku tylko np. boisko wielofunkcyjne i boisko 
plażowe. 

5. Czy w dalszym ciągu młodzież ze Szkoły Podstawowej w Ręcznie będzie mogła 
korzystać z tego obiektu w ramach zajęć z wychowania fizycznego ? 

 

Radny Adam Dembowski odniósł się do odpowiedzi na swój wniosek złożony na dziennik 
4 marca 2019 r. Wyraźnie coś się nie zgadza, bo strona internetowa z dnia 25 kwietnia 
2018 r. podaje, że stadion wart jest 3 700 000,00 zł, a 2 600 000,00 zł mieliśmy dostać 
z Urzędu Wojewódzkiego, 1 100 000,00 zł miała dołożyć gmina. W odpowiedzi, którą 
otrzymałem w 2017 r. mieliśmy otrzymać 59 655,00 zł, w 2018 r. 2 599 655,00 zł. Razem 
wyszło 2 659 310,00 zł. Z tego wychodzi, że dostaliśmy 70% dofinansowania, ale dlaczego 
są podawane mylne informacje. Internet podaje co innego, a tutaj na piśmie dostaję co 
innego.  
Druga sprawa – taką kwotę pięćset coś tysięcy dołożymy, to ile można było np. zrobić drogi, 
chodniki, przejścia dla pieszych. Wziąć Kolonię Ręczno, tam chodników nie ma wcale. Dzieci 
chodzą, jak tylko kto chce, pośrodku drogi, na to pieniędzy nie ma. Taki stadion to nie wiem, 
czy zda egzamin ? Ale wg mnie już na dzień dzisiejszy, umorzyliśmy długi (zanim 
przejęliśmy ten stadion), teraz projekt – dodatkowe pieniądze, 50 000,00 zł daliśmy na 
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zraszacz do trawy, pompy i kosiarka. Trzeba chyba kogoś zatrudnić, żeby się tym zajmował, 
dodatkowe koszty. Czy ten stadion po prostu zda egzamin, czy wyjdzie na zero. Bo już 
narzekamy, że do „Orlika” dokładamy. A taki stadion to kolosalne pieniądze są. Trzeba wziąć 
np. z budynkami, to się organizuje jakieś przetargi, kluby jakieś żeby przyjechały, żeby jakieś 
imprezy czy coś tam, żeby koszt się zwrócił. Budynki są pod LZS, płyta stadionu jest pod 
gminę. Powiedziały jaskółki, że niedobre spółki. Mnie się wydaje, że na dzień dzisiejszy to 
inne roboty są ważniejsze, niż stadion. Trzeba było trochę poczekać, bo gminy obrzeżne 
stadionów nie mają, a my się rzuciliśmy na głęboką wodę.   
 

Radna Ewa Flasz: 
1) Czy będzie możliwy remont drogi do Dęby pod lasem ? Tam są takie dziury, że 

trudno przejechać. Dwa tygodnie temu droga była wysypana tłuczniem. Na dzień 
dzisiejszy deszcz zdążył wypłukać kruszywo i dziury są od nowa, naprawdę bardzo 
trudno przejechać. Czy ma sens ciągłe sypanie tłuczniem (koszty), może lepiej 
zainwestować w gruntowny remont tej drogi ? 

2) Prośba, aby podjąć jakieś działania w sprawie drogi wojewódzkiej między Bąkową 
Górą a Dębą. Tam są takie ubytki i wyboje, że można urwać zawieszenie. Wiem, że 
remont jest w kompetencjach województwa, ale może trzeba ich nękać ciągle jakimiś 
pismami, to może zwrócą uwagę na tą drogę i na naszą sytuację.  

 

Radny Adam Dembowski zapytał w sprawie drogi powiatowej przez Kolonię Ręczno, kiedy 
ona właściwie będzie ukończona ? Po mojemu ta droga jest nie ukończona, tylko 
nawierzchnia zrobiona. Jest tu pani radna powiatu, prosiłbym aby pani miała czas przyjechać 
na Kolonię i zobaczymy, jak ta droga wygląda. Droga pięknie, asfalt, ale woda stoi w rowach, 
rowy nieprzekopane, chodnika nie ma. W tym wieku – XXI wieku - tak się drogi robi ? Drogi 
jak się robi, to się robi chodniczek, przekopie, ta woda spływa. Od Przedborza, jak droga 
idzie, do przystanku woda stoi. Czy ona długo utrzyma się, teren drogi po prostu podmięka, 
samochody ciężarowe będą jechać, ta woda spływa na posesje działek, a woda płynie górą, 
nie ma gdzie odejść. Według mnie to są po prostu pieniądze rzucone w błoto. Powinna być 
zrobiona droga, chodnik i rów przekopany, tak jak robi województwo. Stobnica ma 
chodniczek, rów przekopany, czy droga z Ręczna do Łęgu, potrzebny rów, przekopane, 
woda schodzi. A u nas na odczepne. Zrobiliśmy wam drogę, macie piękny asfalt, ale na ile 
ona wystarczy, to jest pytanie ? 
 

Wójt Piotr Łysoń odpowiedział, że dziwnym trafem po odpowiedzi na pana pytania 
otrzymaliśmy anonim. Dla mnie, gdy ktoś pisze anonim to jest tchórzem.  
Cytat z anonimu: „Jako mieszkańcy zatroskani o przyszłość naszej gminy pragniemy zwrócić 
Państwa uwagę na to dlaczego tak naprawdę pan Marek Mazur interesuje się naszą gminą 
zwłaszcza, że te 1,1 mln PLN na boisko to są nasze pieniądze i kwota zbliżona do deficytu 
budżetowego gminy z 2017 r.”  
Jeżeli ktoś się orientuje, w roku 2017 zaplanowany był deficyt gminy 140 000,00 zł, 
a wypracowaliśmy nadwyżkę 450 000,00 zł.  
Cytat z anonimu: „Nie uważaliśmy i nadal nie uważamy, że budowa boiska była 
najpotrzebniejszą inwestycją dla gminy. Mieszkańcy nie byli pytani o potrzebę budowy, 
zwłaszcza, że na gminie ciąży bieżąca potrzeba utrzymania „Orlika”.” 
Utrzymanie „Orlika” kosztuje nas tysiąc złotych za prąd całoroczny. Bardzo dobrze 
przysłużyło się szkole. 
Jeżeli chodzi o rozwój – rozwijamy się, ¾ dróg powiatowych mamy już wyremontowane. 
Jeżeli uważa pan, że nie jest to ten standard, jaki trzeba, to trzeba zniszczyć pod drogą 
powiatową nielegalne przepusty, z których wypływają ścieki.   
Cytat z anonimu: „Gmina na ten cel otrzymała dofinansowanie od Urzędu Marszałkowskiego 
w wysokości 2,6 miliona złotych, ale sama musi dopłacić te 1,1 mln PLN.” 
Nie dopłacić, my mamy swoich środków 1 100 000,00 zł, a Urząd Marszałkowski dołożył 
nam 2 600 000,00 zł, czyli było to 70% dofinansowania. To powinno być naszą chlubą 
i zaszczytem, a nie wypominanie nie wiadomo czego.  
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Dalszej treści anonimu nie będę przytaczał, bo dotyczy to personalnych władz LZS. Jeżeli 
ktoś ma cywilną odwagę, to niech jedzie do sądu i do prokuratury, jeżeli takie pomówienia do 
LZS wysuwa.  
W anonimie jest zapis, że „żona p. Marka Mazura jako właścicielka obiektów około 
boiskowych” - właścicielem obiektów około boiskowych jest Urząd Gminy w Ręcznie. Jeżeli 
chodzi o budynki hotelarskie właścicielem jest LZS i tego sam pan Marek Mazur zbyć nie 
może, bo jest zarząd LZS, to są inne procedury. A ponadto 1,5 roku zaplecze hotelarskie nie 
działa. Jest to tym bardziej przykre, że jeden teren, który wykupiliśmy to nie od LZS, ale od 
osoby prywatnej z gminy Ręczno, która właściwie z LZS żyła bardzo źle. Część przejęliśmy 
z dzierżawy wieczystej, która była terenem gminnym i notarialnie mamy przepisane. Boisko 
wielofunkcyjne, główna płyta boiska, bieżnia są to tereny gminne, nasza własność.  
Myślę, że chyba każde dziecko wie, że nikt nie lubi skarżypyty, w dorosłym życiu przeradza 
się to w donosicielstwo. A nie można mylić donosicielstwa z obowiązkiem informowania. 
Najgorsze są oskarżenia nieprawdziwe, takie wyssane z palca i anonimowe, a tchórzostwo 
to jest brak odwagi.  
Jeśli ktoś się boi, to niech się przestanie bać, a jak to ma zrobić: bierze się dwa oddechy 
zanim się wejdzie do ciemnej piwnicy i po sprawie. Absolutną pewność daje tylko niewiedza. 

Szanowni Państwo 
Podstawową zasadą mojego działania to by nie podejmować decyzji, bo coś jest tanie, nie 
podejmować decyzji, bo coś jest popularne, ale podejmować decyzje, bo coś jest właściwe 
i słuszne. Łatwo jest wygłaszać ostre pomówienia, ale tym którzy nie muszą ponosić 
odpowiedzialności. Mówi się, że władza demoralizuje, ale brak władzy demoralizuje 
całkowicie.   
 

Radny Adam Dembowski ad vocem - Panie Wójcie, pan tak się odnosił, jakbym do pana 
anonimy puszczał. Ja anonimów nie puszczam, pismo złożyłem na dziennik. To co miałem 
na uwadze, wszystko to jest napisane, żadnych anonimów nie było. Tak się pan do mnie 
zwracał, jakbym ja ten anonim puścił i jakieś pretensje do pana zgłosił.  
 

Zastępca Wójta Marcin Kusa poinformował, że jeżeli chodzi o drogę powiatową przez 
miejscowość Kolonia Ręczno – Majkowice była to droga wykonana w pierwszym 
porozumieniu ze Starostwem Powiatowym, był to pierwszy odcinek przez Kolonię Ręczno 
wykonany w całości. Rowy były kopane, odtwarzane po lewej stronie (północnej) tej drogi. 
Rowy nie miały przepustów z tego względu, że z zarządcą drogi Dyrektorem Zbigniewem 
Starostą z ZDP ustaliliśmy, że w celu niezalewania jednej posesji na Kol. Ręczno, gdzie jest 
skumulowany ciek tych rowów przydrożnych, te rowy będą spełniały funkcje zbiorników 
retencyjnych i woda z drogi i z pasa drogowego będzie się gromadziła w tych rowach. Woda 
będzie się przelewała na łąki i uważam, że to było najlepsze rozwiązanie jak do tej pory. 
Gdybyśmy chcieli odprowadzić wodę w jakiś sposób regularny z pasa drogowego 
musielibyśmy uzyskać zgody osób prywatnych, wykonać pozwolenia wodno-prawne, decyzje 
wodno-prawne w celu odprowadzania tej wody. Byłaby to procedura dużo bardziej 
skomplikowana, czasochłonna a pierwsza inwestycja była planowana na 2016 r. Zachowany 
był spadek jednostronny w ślad tego rowu, który na dzień dzisiejszy jest wykopany 
i udrożniony. Pozostała część miejscowości Kolonia Ręczno nie wymagała takiego rowu, 
z tego względu, że mają troszeczkę inne ukształtowanie, inny grunt i ta woda samoistnie 
z pasa drogowego wchłania się w grunt, infiltruje i nie zagraża bezpieczeństwu na drodze. 
Chodnik to byłaby kolejna inwestycja, która wymusiłaby znaczne wydatki. Powiat Piotrkowski 
ma opracowaną strategię budowy dróg, budowy chodników, są to dwa odrębne dokumenty. 
My skupiliśmy się przede wszystkim na nawierzchni dróg powiatowych zlokalizowanych na 
terenie gminy Ręczno. Stąd te trzy odcinki wszystkich dróg, na których w jakiejś części 
wykonaliśmy wspólną inwestycję z Powiatem Piotrkowskim. Uważam z doświadczenia, że 
karetka, straż, pogotowia, policja poruszają się przede wszystkim ciągami komunikacyjnymi 
(drogami), a nie ciągami pieszymi. Stawialiśmy to wraz z Powiatem Piotrkowskim jako 
priorytet w tej strategii i dlatego wykonywaliśmy przy udziale powiatu te odcinki dróg 
powiatowych. Uważamy to za jak najbardziej słuszne i jak najbardziej trafne.  
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Jeżeli chodzi o chodniki, wróciliśmy do chodników m.in. w Ręcznie, gdzie ruch pieszy jest 
znacznie większy niż na Kol. Ręczno i przy innych drogach powiatowych. Mamy też szkołę 
podstawową, mamy Dino, gdzie ludzie umieją się poruszać tymi chodnikami. Na Kolonii 
Ręczno odstąpiliśmy od tego ze względów finansowych, ale nie mówimy, że nie wrócimy do 
tego w przyszłości.  
Z mojej pracy i doświadczenia należy zauważyć, że na Kol. Ręczno z prawej strony mamy 
sieć wodociągową, sieć jest z lat osiemdziesiątych. W celu wykonania chodnika powinniśmy 
sieć wodociągową przebudować, co wiązałoby się z dodatkowymi kosztami. Powinniśmy 
schować zasuwy na teren posesji, która się przyłączyła do sieci wodociągowej. To trwałoby 
kilka lat, jeśli chodzi o zaprojektowanie, przebudowę sieci wodociągowej, przebudowę 
przyłączy i położenie chodnika. Nie mówimy, że do tej sprawy nie wrócimy, ale uważaliśmy 
że w tej sytuacji, w tych latach priorytetowe było wykonanie nawierzchni dróg na drogach 
powiatowych na terenie gminy Ręczno.  
Chciałbym zauważyć, że my wszyscy szybko zapominamy, jaki był stan nawierzchni przed 
realizacją tej inwestycji, a jaki jest teraz. Droga była spękana, było pełno spękań siatkowych, 
niewłaściwe odwodnienia, nie było poboczy, woda płynęła drogą, a nie rowem. Mamy 
zdjęcia, dysponujemy dokumentacją fotograficzną, jak to wcześniej wyglądało, jak wygląda 
teraz. Uważam i pewnie gro tak uważa, że jest znaczna poprawa. Uważam, że gdybyśmy 
kolejny raz podjęli taką próbę, to też byśmy wykonali w pierwszej kolejności nawierzchnię 
dróg asfaltowych dróg powiatowych na terenie gminy Ręczno.   
Odpowiedź na pytanie radnej E. Flasz – Na drodze Dęba pod lasem wykonaliśmy bieżącą 
naprawę w sezonie wiosennym. Było to uzupełnienie ubytków na drodze o nawierzchni 
tłuczniowej. Na dzień dzisiejszy w naszym budżecie nie posiadamy finansów, żeby wykonać 
taką inwestycję. Może będziemy to planowali w następnym roku jako drogę dojazdową do 
pól. Na dzień dzisiejszy musi nam wystarczyć to łatanie, nic więcej nie wymyślimy.  
Jeśli chodzi o przejście przez Bąkowa Góra, Dęba przez drogę wojewódzką złożyliśmy 
w ubiegłym tygodniu pismo do Zarządu Dróg Wojewódzkich z prośbą o zajęcie stanowiska 
w sprawie budowy drogi wojewódzkiej przez miejscowość Bąkowa Góra i Dęba. Czekamy na 
odpowiedź. Myślę, że na następną sesję bądź komisję tą odpowiedź uzyskamy.  
 

Radna Agnieszka Synderecka poprosiła o usunięcie zakrzaczenia w miejscowości 
Zbyłowice. Pan z Łodzi ogrodził działkę, drzewa znajdują się w pasie drogowym, zastawiają 
zakręt, jest bardzo niebezpiecznie, czy byłaby możliwość usunięcia tych drzew (droga 
wojewódzka) ?    
 

Dyrektor GBP Małgorzata Woźnica zaprosiła na projekt, który realizuje biblioteka razem 
z Komendą Wojewódzką Policji w Łodzi o bezpieczeństwie w ruchu drogowym dla pieszych, 
dla kierowców, dla osób starszych i dla młodzieży. Będą organizowane zajęcia, spotkania dla 
osób starszych 24 kwietnia o godz. 9:00 w sali „Wspólny Dom”, na który już serdecznie 
zapraszam i również proszę o poinformowanie swoich znajomych, sąsiadów. Będą również 
plakaty informacyjne, w tym temacie współpraca jest również ze szkołami. Na terenie gminy 
Ręczno dzieci z klas IV, V i VI będą uczestniczyć w takich zajęciach.  
 

Wiceprzewodnicząca Rady Jolanta Patura podkreśliła, że znowu wracamy do strony 
internetowej, to jest takie potężne ramię informacyjne. My radni czy sołtysi poinformujemy 
swoich sąsiadów, ale gro ludzi naprawdę czyta takie informacje. Kartka, która wisi jest 
czytana tylko przez osoby, które wchodzą do GOK. Byłoby jak najbardziej wskazane 
umieszczenie informacji na stronie internetowej gminy.  
 

Dyrektor GBP Małgorzata Woźnica dodała, że informacja będzie zamieszczona na stronie 
gminy. Biblioteka posiada stronę informacyjną na Facebook, tam również informacje 
wszelkie są przekazywane. Plakaty rozwieszamy także na słupach informacyjnych, na 
tablicach informacyjnych na terenie całej gminy.  
 

Wójt Piotr Łysoń w odpowiedzi na pytania wiceprzewodniczącej poinformował, że 
wykorzystanie obiektu sportowego w Ręcznie będzie wynikało z regulaminu, będą jeszcze 
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konsultacje przed ostatecznym opracowaniem. Na pewno zaprosimy panią do recenzji, bo 
jako fachowiec w tym kierunku na pewno coś jeszcze doradzi. 
Nawiązujemy współpracę z LZS, dzięki temu oficjalne otwarcie będzie prawdopodobnie 
9 czerwca. Otwarcie będzie połączone z zawodami wojewódzkimi Zrzeszenia LZS, gdzie 
przyjedzie około 600 osób z całego województwa. Oczywiście, będzie wyłączona płyta 
główna. Będzie to największa promocja na sam początek, gdy z całego województwa 
przyjadą zawodnicy.  
Ten obiekt przede wszystkim jest dla młodzieży szkolnej, nawet możemy dorobić komplet 
kluczy, gdyby były potrzebne. 
 

Radna Jolanta Patura dodała, że to dobry pomysł z kluczami. Dobrze byłoby zmobilizować 
pracowników naszych, aby w trakcie zawodów byli na płycie podczas otwarcia. Dzieciaków 
jest trudno utrzymać, aby zapobiec dewastacji płyty, to ten jeden dzień po prostu pokibicują 
zawodnikom, a jednocześnie przypilnują nam tej płyty.    
 

Przewodniczący Rady Mirosław Zawada zapytał, czy Powiat przewiduje na ten rok jakąś 
współpracę w ramach remontu dróg powiatowych ? Nie wszystkie drogi powiatowe są już 
zakończone, wspomniana Kolonia Ręczno – Majkowice, czy Stobnica – Trzy Morgi ? Powiat 
nie musi korzystać z naszych pieniędzy może zrobić inwestycje z własnych, my się 
zgadzamy.  
 

Radna Powiatu Grażynę Lasek odpowiedziała, że nie jest dokładnie zorientowana, czy do 
projektu budżetu na ten rok była zgłoszona ta inwestycja. Do tej pory obowiązywało 
porozumienie z samorządami, które mówi, że partycypujemy w kosztach inwestycji na 
drogach powiatowych o udziałach 50%/50%. Gmina Ręczno również zgłosiła taki akces, jak 
i pozostałe gminy. Dobrą stroną tego porozumienia jest to, że dzięki tak dobrej współpracy 
z samorządami gminnymi mogliśmy zrealizować tak dużo inwestycji na drogach 
powiatowych. Porównując inne powiaty, niestety wyniki są nikłe i słabe, a u nas chociażby 
w ostatniej kadencji kilometrów nawierzchni dróg powiatowych bardzo dużo zrealizowano. 
Jeżeli Rada Gminy Ręczno widzi tą współpracę jakoś inaczej, to prosimy o jakieś wnioski.  
Dzisiaj byłam nastawiona, żeby pogratulować całej Radzie, radnym, Panu Wójtowi za tak 
owocną współpracę, dzięki której udaje się tyle inwestycji przeprowadzić.  
Odnosząc się do radnego A. Dembowskiego – Tam było założone zadanie drogowe, 
wykonanie nawierzchni. Powiat posiada dwa rodzaje wykonania tych programów, według 
których realizowane są inwestycje nawierzchni drogowych, a drugi program zakłada 
inwestycje chodnikowe.  
Bardzo dziękuję Panu Przewodniczącemu za zaproszenie na dzisiejszą sesję. Jest mi 
niezmiernie miło w niej uczestniczyć. Gratuluję wszystkim radnym, którzy weszli do rady tej 
kadencji. Nie miałam przyjemności spotkać się ze wszystkimi, gro osób bardzo dobrze znam, 
ale nie wszyscy mnie znają. Nazywam się Grażyna Lasek, mieszkam w Trzepnicy, w gminie 
Łęki Szlacheckie. Po raz trzeci uzyskałam mandat do Rady Powiatu. W pierwszej kadencji 
byłam przewodniczącą komisji budżetowej, w drugiej kadencji byłam przewodniczącą komisji 
rewizyjnej, teraz z powrotem wróciłam do przewodniczenia komisji budżetowej. Gdyby były 
pytania, to służę pomocą swoją osobą i polecam się.  
 

Radny Adam Dembowski zwrócił się do radnej powiatu stwierdzając, że gmina ma na 
utrzymaniu szkoły, swoje drogi, dużo do zrobienia. Jak teraz gmina nie dołoży do dróg 
powiatowych to będziemy stać w miejscu, chociaż drogi powiatowe należą do powiatu. 
A przecież tak samo jak my jesteśmy w gminie radnymi, tak wy jesteście w powiecie. 
My walczymy o swoje, wy powinniście walczyć o swoje, do góry. Tyle i tyle potrzeba na 
drogi, a tym bardziej, że teraz macie 8 radnych z PIS. Rząd obiecuje, na drogi dodatkowe 
pieniądze mają być, trzeba tak jakoś poruszyć górę, żeby po prostu te gminne drogi 
odciążyć. My walczymy o swoje jako gmina, a wy walczcie w powiecie z górą, żeby tych 
pieniędzy trochę więcej wpływało. Wy się tłumaczycie, że szpitale, drogi itd. Tak samo my 
się tłumaczymy, my nie mamy z czego dać. 
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Radna Powiatu Grażynę Lasek odpowiedziała, że zdaje sobie doskonale sprawę, że tutaj 
chęci inwestowania w te inwestycje drogowe przypuszczalnie każdej gminy byłyby takie, jak 
stanowisko pana. Ma pan rację, to są drogi powiatowe. Jeżeli nie byłoby tej współpracy, tego 
porozumienia, to realizacja tych inwestycji drogowych byłaby w znikomej mierze. Zwrócił pan 
uwagę, że macie nie tylko zadania drogowe, także inne. My też jako powiat mamy jednostki 
organizacyjne: Powiatowy Urząd Pracy, Dom Pomocy Społecznej w Łochyńsku, Powiatowe 
Centrum Pomocy Rodzinie, Zarząd Dróg Powiatowych, 5 szkół ponadgimnazjalnych, 
Poradnia Psychologiczno-Pedagogiczna, multum tych jednostek i zadań, które powiat musi 
realizować.  
Ja Gminie Ręczno zazdroszczę, że tyle inwestycji drogowych zostało zrobionych. 
Mieszkańcy mojej Gminy Łęki Szlacheckie patrzą nie tylko przez pryzmat dróg, to zależy jak 
sobie ustawimy priorytety. Ukłony dla Pana Wójta i całej Rady, że udało wam się tyle zrobić, 
a nasze budżety są zbliżone. U nas radni nie patrzą tak globalnie, jak w waszej Radzie, tych 
odcinków dróg macie dużo super położonych. U nas niestety jest nieco gorzej, ale cieszymy 
się, że małymi kroczkami może będziemy realizować różne zadania, nie tylko drogowe. 
Trzeba się cieszyć z tego, co się osiąga, bo Gmina Ręczno bardzo dużo osiągnęła i nadal 
dużo dobrych rzeczy robi i trzeba czasami pochwalić, a nie tylko ganić.  
 

Radny Włodzimierz Betka:  
- Utrzymanie dróg w zimie, czy było już posumowanie, ile było wydatków na odśnieżanie ?  
- Co z wiatą na przystanku w Stobnicy ? 
 

Zastępca Wójta Marcin Kusa odpowiedział, że na zimowe utrzymanie dróg gminnych 
i powiatowych na terenie gminy Ręczno umowę mamy sporządzoną do końca kwietnia 
2019 r. W kwietniu zdarzały się nawroty zimy, dlatego obecnie umowa jest zawarta do końca 
kwietnia. Po tym czasie będziemy mieli jasny obraz zimowego utrzymania. 
Odnośnie wiaty w Stobnicy, na dzień dzisiejszy nie posiadamy środków, aby można było 
taka wiatę zakupić. Być może w ciągu roku znajdą się pieniądze i powrócimy do tej sprawy.  
 

Przewodniczący Rady Mirosław Zawada powiedział, że są wybory do europarlamentu i do 
parlamentu, jest wielka propaganda, mają być przywracane autobusy w gminach i są środki 
na to. Może wystąpić o wiatę z tych środków, rząd jest hojny i rozdaje, może te 3 tys. zł 
można na tę wiatę przeznaczyć ? 
 

Wójt Piotr Łysoń podziękował Radnej Powiatu Grażynie Lasek za współpracę 
w poprzedniej kadencji. Państwo powinni dostrzec przede wszystkim pozytywne strony 
naszej współpracy. Procentowo ilość zrealizowanych dróg powiatowych, to chyba nie ma 
drugiej takiej gminy w powiecie, która miałaby tyle zrealizowane. Trzeba nieraz dostrzec te 
fajne rzeczy, które się dzieją. Chwalić się tym, co mamy i nie wytykać.  
 

Pani Agata Bielecka ze SRGR zaprosiła wszystkie mamy na spotkanie w dniu 2 czerwca 
2019 r. z okazji Dnia Matki, spotkanie o godz. 17:00 w sali „Wspólny Dom” w Ręcznie. 
 

Zastępca Wójta Marcin Kusa dodał, że mamy pięknie oznakowaną rzekę Pilicę 
wodowskazami, mamy opisaną linię brzegową, miejscowości, w których można zacumować 
kajakiem. Pieniądze na tablice i słupy dał Powiat Piotrkowski, a nasi pracownicy usadowili te 
drogowskazy wzdłuż doliny Pilicy. 
Jestem też druhem OSP Ręczno i jej sekretarzem. Do działań ratowniczo-gaśniczych nie 
mamy pełnego składu wyjazdu. Na moim portalu i portalu piotrkowski24 są informacje 
z prośbą o zapisy do naszej jednostki OSP Ręczno, jest podany numer telefonu 
kontaktowego. Dnia 26 kwietnia 2019 r. rusza w Komendzie Miejskiej PSP w Piotrkowie 
Trybunalskim kurs podstawowy na członka ochotniczej straży pożarnej. Prośba 
o rozpropagowanie informacji wśród swoich rodzin, znajomych, że osoby które ukończyły 
18 lat i są zainteresowane wstąpieniem do OSP Ręczno, żeby się zgłaszały do mnie. 
Następnie będzie podjęta stosowna uchwała o przyjęciu ich do zrzeszenia i później będą 
oddelegowani na kurs podstawowy do KM PSP w Piotrkowie Tryb. Myślę, że jest to dobro 
dla nas wszystkich. Czynnie uczestniczyłem w ostatnim pożarze w Stobnicy, na Przewozie 
i ledwo skompletowaliśmy 4 osoby (minimum do wyjazdu). 
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Sołtys Bożena Rudecka:  
- W ubiegłym roku była budowa drogi Stobnica-Trzy Morgi, tam został kawałek 
niedokończony. Może radna powiatu wpłynie, żeby ten kawałek drogi został dokończony. 
- Ciągle mówi się o przystanku przy szkole w Stobnicy, przecież mamy przystanek na dole. 
Przystanek przy szkole jest w miejscu niebezpiecznym, pod górkę, z podwójną linia ciągłą.  
Ludzie przyzwyczaili się do przystanku na dole i takie wyjście można byłoby znaleźć. 
- W imieniu sołtysów dziękuję za wspaniałą współpracę z urzędem gminy, z radą gminy 
i życzę wszystkiego najlepszego.  
 

Zastępca Wójta Marcin Kusa odpowiedział odnośnie lokalizacji zatoczek przystankowych 
i miejsc zatrzymania się tzw. pks czy busów. Każda droga wojewódzka, gminna posiada 
książkę drogi. Książka drogi tj. jak gdyby zbiór pełnego oznakowania znaków poziomych, 
pionowych, zatoczek przystankowych. Jest to ustalane przez Komisję Bezpieczeństwa, która 
dwa razy do roku przyjeżdża na drogi wojewódzkie, powiatowe i gminne. Parametry 
zatoczek, parametry zatrzymania się od miejsc skrzyżowania, od przejścia dla pieszych 
uzgadniają fachowcy przy odpowiednich przepisach posiłkując się wywiadem naszym 
i udziałem policjanta, który ma znajomość prawa w ruchu drogowym. Miejsca postoju 
i zatrzymania się ustala Zarząd Dróg Wojewódzkich. 
 

Wójt Piotr Łysoń nawiązując do bardzo dobrej współpracy z powiatem poinformował, że 
jeżeli w tym roku dokończymy inwestycje większe związane z przydomowymi 
oczyszczalniami ścieków, na pewno w 2020 r. będziemy chcieli powrócić do współpracy. 
Zostało nam niewiele dróg powiatowych, w porównaniu z innymi gminami, droga Majkowice-
Zbyłowice, droga Trzy Morgi i chodnik w Ręcznie po drugiej stronie. To są priorytetowe 
sprawy, które będziemy chcieli zrealizować. 
Nie otrzymaliśmy jeszcze oficjalnego pisma, ale wiemy, że Wojewoda Łódzki wydał 
zarządzenie zastępcze w sprawie dekomunizacji i odebrał szkole w Ręcznie imię Piotra 
Szymanka. Jest możliwość zaskarżenia. Moim zdaniem jest to niesprawiedliwe i nieuczciwe, 
każdy może mieć swoje zdanie na ten temat. A ciekawe kogo będą chcieli nam 
zaproponować ? 
 

Sołtys Małgorzata Gruszczyńska ponowiła prośbę o oznakowanie ulicy Spółdzielczej. 
 

Insp. ds. rolnictwa i ochrony środowiska Dariusz Chablewski wyjaśnił wątpliwości 
związane ze zmianą stawki za odbiór odpadów komunalnych. Nie trzeba składać ponownej 
deklaracji, zmiana stawki nastąpi automatycznie z dniem 1 kwietnia 2019 r. Oficjalna 
informacja będzie na stronie internetowej gminy, systemem sms taką informację wyślemy. 
 

Wiceprzewodnicząca Rady Jolanta Patura zwróciła się do władz będąc wyrazicielem 
głosów radnych, że Państwo odbieracie nasze sugestie, pytania, poruszane sprawy jako coś 
wytykającego. My jesteśmy bardzo zadowoleni z tego, co zostało zrobione. Co nie znaczy, 
że nie można więcej. Czasami inwestycje, które są kosztowne, które w budżecie się nie 
mieszczą, możemy odłożyć. Ale są takie, jak tablica na ulicy Spółdzielczej, która od trzech lat 
chyba się pojawia. Nie jest to wydatek duży, można byłoby to zrobić, umili nam to 
współpracę.  
 

Punkt 21 
Zamknięcie sesji 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad o godz. 12:32 Przewodniczący Mirosław 
Zawada zakończył obrady stwierdzeniem, że zamyka IV Sesję Rady Gminy Ręczno w dniu 
28 marca 2019 r. 
 
 
Protokołowała                       Przewodniczący Rady  
         
Barbara Stępień               Mirosław Zawada 
 


